
Rada Miejska w Serocku 

Komisja Budżetu i Finansów 

Protokół nr 3/2022 

III w dniu 12 października 2022  

Obrady rozpoczęto 12 października 2022 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:45 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. 

Obecni: 

1. Marek Biliński 

2. Krzysztof Bońkowski 

3. Józef Lutomirski  

4. Mariusz Rosiński 

5. Włodzimierz Skośkiewicz 

W posiedzeniu Komisji udział wzięli także: 

1. Artur Borkowski – Burmistrz Miasta i Gminy 

2. Marek Bąbolski – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy 

3. Rafał Karpiński – Sekretarz Miasta i Gminy 

4. Monika Ordak – Skarbnik Miasta i Gminy 

5. Monika Głębocka-Sulima – Kierownik Referatu Przygotowania i Realizacji Inwestycji 

6. Alicja Melion – Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Józef Lutomirski powitał wszystkich 

zebranych. Stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 4 Radnych, co stanowi kworum przy 

którym Komisja może podejmować prawomocne decyzjeoraz przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

2. Omówienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Serock, informacji 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania 

planów finansowych za I półrocze 2022r. 

3. Informacja dotycząca realizacji zadań inwestycyjnych w 2022 roku. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń. 

5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

Porządek obrad przyjęto bez uwag. 

 

(Radny Krzysztof Bońkowski spóźnił się na posiedzenie) 

 

2. Omówienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Serock, 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 

przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2022r. 



 

3. Informacja dotycząca realizacji zadań inwestycyjnych w 2022 roku. 

Punkt nr 2: Omówienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Serock, 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych za I półrocze 2022r. oraz punkt nr 3: Informacja dotycząca 

realizacji zadań inwestycyjnych w 2022 roku. - zostały omówione łącznie.  

 

Burmistrz Miasta i Gminy Serock Artur Borkowski słowem wstępu powiedział, że czuliśmy, 

że ten rok 2022 będzie rokiem pełnym wyzwań. Po tą atmosferę jakiegoś zagrożenia, ale też 

takiego rozchwiania po covidowego, gdzie dało się wyczuć, że przekłada się ona 

bezpośrednio na oceny wskaźników parametrów finansowych. Nikt nie zakładał, że na 

Ukrainie wybuchnie wojna. Trzeba powiedzieć, że nikt, mimo że już czuliśmy, nie 

zdawaliśmy sobie sprawy z tego, że sytuacja jest napięta, a przynajmniej wojna w takiej skali 

i tak długookresowa. Co powiedzieć, że no niestety, cokolwiek byśmy nie robili, to nie 

pozostały bez wpływu na nasze działania w trakcie roku budżetowego. Przyjęliśmy sobie 

mimo tych zakładanych i spodziewanych, ale nie do tego stopnia trudności tradycyjnie 

wariant ofensywny, a więc taką mocną realizację zadań w wymiarze inwestycyjnym. Progress 

w obszarach, które traktujemy jako priorytetowe – służbę zdrowia, obszar komunikacji itp. 

Trudno było się liczyć z tym, że aż tak tam makroekonomiczna rzeczywistość zacznie się 

rozwijać, że do tego stopnia będzie budowała napięcia na nasze finanse i budżet. Otóż 

sytuacja na dzisiaj jest na tyle złożona, że nawet przy tej inflacji na poziomie 17 a 

zapowiadają, że około 20%, na dzisiaj koszt pieniądza, z którego korzystamy, to jest w 

granicach 8,5 - 9 za moment pewnie ciut więcej %, a więc to co chcę przez to powiedzieć, że 

nawet mając świadomość tego, że rosną na początku, rośnie nam koszt obsługi naszego 

zadłużenia. To i tak wygląda, że na razie ten koszt obsługi zadłużenia jest dwukrotnie poniżej 

progu inflacyjnej. Rozumiejąc, że czasami trzeba po prostu i w taki sposób uporać się z 

przeszkodami, przed którymi stoi sprawozdanie roczne, ono nie odzwierciedla liniowego 

sposobu półrocza. Liniowy sposób rocznego takiego rytmu działań, że pewnie te podstawowe 

płatności, zwłaszcza inwestycyjne, już się pojawiają w 3 kwartale, ale będą się pojawiały 

zwłaszcza w tych miesiącach. Już w tym półrocznym widać pewną dynamikę, pewne trendy, 

tendencję. Burmistrz jest głęboko przekonany, że ta inflacja ta informacja w dobry sposób 

obrazuje jakby też skalę i zakres naszych poczynań. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy w Serocku Pani Monika Ordak przedstawiła informację z 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Serock za I półrocze 2022r. Dochody budżetu Miasta i 

Gminy w Serocku na 2022r. zostały przyjęte Uchwałą Budżetową Miasta i Gminy Serock Nr 

513/XLV/2021 Rady Miejskiej w Serocku z dnia 22 grudnia 2021r. w łącznej kwocie 

94.041.146,77 zł, w tym: 

- dochody bieżące w kwocie 84.025.306,75 zł, 

- dochody majątkowe w kwocie 10.015.840,02 zł. 

W trakcie realizacji budżetu dochody uległy zmianom, które wprowadzono sześcioma 

Uchwałami Rady Miejskiej oraz siedmioma Zarządzeniami Burmistrza Miasta i Gminy 

Serock. W wyniku dokonanych zmian plan dochodów budżetowych gminy na dzień 

30.06.2022r. wyniósł 107.477.172,37 zł, wykonanie zaś 61.605.202,52 zł, co stanowi 57,32% 

planu, w tym: 

- dochody bieżące – plan 93.013.048,35 zł, wykonanie 58.394.529,60 zł, tj. 62,78%, 

- dochody majątkowe – plan 14.464.124,02 zł, wykonanie 3.210.672,92 zł, tj. 22,20%. 

Gmina otrzymała od Wojewody Mazowieckiego środki w wysokości 773.902,80 zł na 

dofinansowanie realizacji zadania z zakresu przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej, zgodnie ze złożonymi wnioskami o płatność. 



Ponadto gmina uzyskała z Powiatu Legionowskiego dotację celową w kwocie 5.000 zł na 

organizację imprezy sportowej pod nazwą „VI Mistrzostwa Powiatu Legionowskiego dzieci i 

młodzieży w biegach ulicznych”. 

Na podstawie podpisanych umów zaplanowano środki w łącznej wysokości 92.020,40 zł w 

związku z zakwalifikowaniem do dofinansowania przez: 

1. Województwo Mazowieckie realizacji zadania pn.: „Organizacja trzech pikników 

ekologicznych w 2022r. na terenie Miasta i Gminy Serock” w ramach programu „Mazowsze 

dla czystego powietrza 2022” – 20.000 zł. 

2. Ministerstwo Sportu i Turystyki w ramach Funduszu Zajęć Sportowych na realizację zajęć 

sportowych: 

- dla uczniów w ramach powszechnej nauki pływania "Umiem pływać” – 15.000 zł, 

- z elementami gimnastyki korekcyjno – kompensacyjnej – 10.000 zł. 

3. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na realizację zadań pn.: 

- „Usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów zwierających azbest z terenu miasta i gminy 

Serock w 2022 r.” – 26.614,40 zł. 

- „Czyste powietrze” – 14.000 zł. 

4. Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na realizację zadania pod 

nazwą „Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej z 

terenu Miasta i Gminy Serock” – 6.406 zł. 

W związku z podpisaniem umowy z Narodowym Forum Muzyki im. Witolda Lutosławskiego 

we Wrocławiu dotyczącej pokrycia 50% kosztów pracy dyrygenta zespołu „Słowiki” w 

Szkole Podstawowej im. Wojska Polskiego w Zegrzu, zaplanowano środki w wysokości 

2.000 zł. Gmina miała zaplanowane dochody pochodzące ze źródeł UE w kwocie 188.771 zł, 

które wykonane zostały w wysokości 100.000 zł. 

Wydatki budżetu Miasta i Gminy w Serocku na 2022r. zostały przyjęte w łącznej kwocie 

104.007.430,89 zł, w tym: 

- wydatki bieżące w kwocie 80.492.990,77 zł, 

- wydatki majątkowe w kwocie 23.514.440,12 zł. 

W trakcie realizacji budżetu wydatki uległy zmianom, które wprowadzono sześcioma 

Uchwałami Rady Miejskiej oraz ośmioma Zarządzeniami Burmistrza Miasta i Gminy Serock. 

W wyniku dokonanych zmian plan wydatków budżetu gminy na dzień 30.06.2022r. wyniósł 

132.414.688,45 zł, wykonanie zaś 54.001.226,96 zł, co stanowi 40,78% planu, 

w tym na: 

- wydatki bieżące – plan 92.950.281,48 zł, wykonanie 50.277.801,39 zł, tj. 54,09%, 

- wydatki majątkowe – plan 39.464.406,97 zł, wykonanie 3.723.425,57 zł, tj. 9,43%. 

Niskie wykonanie zadań inwestycyjnych (9,43% planu) wiąże się z przyjętym 

harmonogramem prac, których zakończenie i rozliczenie przypada na II półrocze. 

Zaplanowano dotacje celowe w wysokości: 

- 4.000 zł dla Powiatu Legionowskiego na wydanie publikacji historycznej "Wrzesień 1939. 

Jabłonna, Legionowo, Nieporęt, Wieliszew, Serock, 

- 7.782,36 zł dla Powiatu Legionowskiego na prowadzenie przedszkola specjalnego, 

- 10.000 zł dla Powiatu Legionowskiego z przeznaczeniem dla Powiatowego Centrum 

Integracji Społecznej na realizację zadań reintegracji zawodowej i społecznej, 

- 82.452,50 zł dla Powiatu Legionowskiego na dofinansowanie kosztów wykonywania 

specjalistycznych świadczeń gwarantowanych opieki zdrowotnej, w zakresie chirurgii ogólnej 

oraz urazowo – ortopedycznej na rzecz mieszkańców powiatu legionowskiego, 

- 9.952 zł dla Gminy Wieliszew na realizację zadania pn. „Twój piec nasze powietrze2” 

polegającego na przeprowadzeniu kampanii informacyjno-promocyjnej na obszarze gmin 

Wieliszew, Jabłonna, Radzymin, Dąbrówka, Nieporęt, Legionowo i Serock w ramach 

programu „Mazowsze dla czystego powietrza 2022”. 



Gmina zabezpieczyła kwotę 25.000 zł dla Komendy Policji w Serocku na pokrycie kosztów 

służb ponadnormatywnych oraz kwotę 65.000 zł na zakup samochodu dla Komendy 

Powiatowej Policji w Legionowie z przeznaczeniem dla Komisariatu Policji w Serocku. 

Dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Legionowie zabezpieczono kwotę 

50.000 zł na dofinansowanie kosztów zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego. 

W budżecie zarezerwowano również środki w wysokości 22.500 zł dla mieszkańców gminy 

na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 345.000 zł na 

dofinansowanie wymiany systemów grzewczych na systemy proekologiczne na terenie 

gminy. Zabezpieczono środki w wysokości 124.000 zł na gminne programy zdrowotne. 

Ponadto zaplanowano kwotę 820.000 zł w formie dotacji dla podmiotów prowadzących 

niepubliczne przedszkola na terenie gminy Serock. 

Na dzień 30.06.2022r. dokonano spłaty wcześniej zaciągniętych pożyczek oraz wykupiono 

obligacje komunalne na łączną kwotę 1.397.797,74 zł. 

Środki na pokrycie deficytu budżetu zaplanowano z emisji obligacji komunalnych w 

wysokości 10.289.792,12 zł i z zaciągnięcia pożyczek z: 

- Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości 205.000 zł, 

- Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej w wysokości 1.000.000 zł. 

W wyniku dokonanych zmian i realizacji budżetu za I półrocze gmina osiągnęła nadwyżkę 

budżetową w wysokości 7.603.975,56 zł. Zestawienie planu dochodów wydzielonego 

rachunku dochodów dla jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w 

ustawie prawo oświatowe i wydatków nimi finansowanych przedstawia oddzielna tabela do 

zarządzenia. Integralną częścią składową niniejszego sprawozdania jest sprawozdanie 

jednostkowe zakładu budżetowego. Informacja z wykonania budżetu Miasta i Gminy Serock 

za I półrocze 2022r stanowi załącznik do protokołu. 

 

Kierownik Referatu Przygotowania i Realizacji Inwestycji Pani Monika Głębocka – Sulima 

przedstawiła stan realizacji zadań inwestycyjnych. Jeśli chodzi o stan na 30 czerwca - 

pierwsze półrocze. Plan wydatków majątkowych tak naprawdę jest ograniczony do zadań 

inwestycyjnych na 30 czerwca to było 30 milionów. My na tamten czas, czyli na 30 czerwca 

mieliśmy poziom zaangażowania równe 20 500 000,00zł zaangażowania, czyli wartość kwoty 

zawartych umów. Na pierwsze półrocze poniesione wydatki w ramach tych zawartych umów 

to była kwota 2 750 000,00zł. I to było 13% kwoty właśnie zawartych umów na dzień 12 

października. Zaangażowanie środków, czyli kwota umów zawartych się już na dzień 12 

października to jest 26 500 000,00zł i to jest 88% założonego planu, a wydatki to już 

9 280 000,00zł i tutaj mamy już 35%. Jakby w tych szacunkach na dzień dzisiejszy 

uwzględnić jeszcze umowy, które zawrzemy w następnych dniach, gdzie postępowania mamy 

już rozstrzygnięte i czekamy na podpisanie umów i gdyby uwzględnić, jakby wystawione już 

faktury, które czekają tylko na uruchomienie płatności, to te liczby kształtują się jeszcze 

zupełnie inaczej i zaangażowanie, czyli wartość kwoty zawartych umów to jest już prawie 

90%, a wydatki poniesione to jest już ponad 62%, to jest z uwzględnieniem złożonych już 

faktur i umów, które za chwilę zostaną podpisane. Pani Monika Głębocka – Sulima omówiła 

po kolei każde zadanie inwestycyjne, na jakim jest etapie. Przebudowa drogi gminnej ulica 

Sosnowa w Borowej Górze. Na ten rok zaplanowaliśmy opracowanie dokumentacji 

projektowej i w tym zakresie to zadanie zostało zrealizowane. Przebudowa drogi w 

miejscowości Zalesie Borowe -dokumentacja projektowa była opracowana w poprzednich 

latach, ten rok to roboty budowlane i one już dobiegają końca. Budowa światłowodów w 

Jachrance to jest temat, który tak naprawdę jeszcze planujemy realizację na zasadzie 

współpracy z komercyjnym dostawcą. W tej chwili jeszcze trwają rozmowy. Zadanie budowa 

punktów świetlnych, Skubianka ul. Baśniowa i Kubusia Puchatka na ten rok zaplanowane 

roboty budowlane i one zostały już zakończone i rozliczone. Budowa punktów świetlnych w 



miejscowości Guty w ramach Funduszu Sołeckiego na ten rok - zaplanowano opracowanie 

dokumentacji projektowej tak naprawdę we wrześniu została dokonana zmiana w ramach 

funduszu sołeckiego, ale już zlecono opracowanie dokumentacji, jest to w trakcie realizacji. 

Doposażenie placu zabaw w miejscowości Dębinki, to zadanie zostało już w całości 

zrealizowane, zakończone i rozliczone. Zagospodarowanie terenu publicznego w 

miejscowości Zabłocie już zrealizowane -jeszcze nie rozliczone, ale już zakończone. Dostawa 

i montaż kontenera z doposażenia w Dębe - tu zadanie zakończone i rozliczone. 

Dostosowanie budynku OPS do potrzeb osób niepełnosprawnych ruchowo -na ten rok 

zaplanowano opracowanie dokumentacji projektowej i to zostało zrealizowane. W tej chwili 

jesteśmy w trakcie uzyskiwania pozwolenia na budowę dla tego przedsięwzięcia. 

Zagospodarowanie terenu dawnego cmentarza żydowskiego to zadanie pojawiło się w 

budżecie jakoś w połowie roku. Planowaliśmy, że opracujemy dokumentację projektową i 

przy sprzyjających okolicznościach rozpoczniemy roboty budowlane i tak się stało w zakresie 

dokumentacji projektowej została ona opracowana. Złożyliśmy wniosek do PROWu na 

uzyskanie dofinansowania. Jednak tutaj weryfikacja wniosku przez jednostkę przeciąga się, w 

związku z czym w tym roku realizacja robót budowlanych nie będzie możliwe, nawet nie 

wiadomo, czy dostaniemy jakąś decyzję o ocenie naszego wniosku, także roboty budowlane 

na przyszły rok, natomiast dokumentacja projektowa została zakończona. Wymiana pokrycia 

dachu na budynku Centrum Kultury – są to roboty w trakcie, tutaj nie widać zagrożenia, jeżeli 

chodzi o zakończenie. W tym roku termomodernizacja budynku zaplecza przedstawia się 

podobnie, roboty są w trakcie i tutaj nie widać jakiś wielkich zagrożeń. Budowa Boiska 

Sportowego w Ludwinowie Zegrzyńskim -to jest temat w ramach funduszu sołeckiego. I 

niestety to jest jedno z zadań, które pewnie nie będzie zrealizowane. Nie dysponujemy 

właściwym terenem dla tego przedsięwzięcia. Tam jest kwestia działki, którą. teoretycznie 

posiadamy, ale jest tam podważany nasz tytuł prawny do tej nieruchomości, więc na tę chwilę 

nie ponosimy tutaj wydatków. Zagospodarowanie terenu boiska sportowego w Skubiance - 

tutaj 3 postępowania przetargowe na to zadanie. W tej chwili trzecie zakończyło się 

sukcesem, bo rozstrzygnęliśmy postępowanie. Został wyznaczony termin podpisania umowy 

na 20 października, więc powinno być to zadanie zrealizowane. Budowa stacji uzdatniania 

wody w miejscowości Stasi Lasie - tu za chwilkę zostanie ogłoszony przetarg na to zadanie. 

Realizacja jest przewidziana na lata 2023 – 2024 zgodnie z harmonogramem założonym w 

ramach dofinansowania w ramach PROWu. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie 

gminy Serock- tutaj Borowa Góra, Dosin, Skubianka, Jachranka i Jadwisin. W ramach tego 

zadania zakończyliśmy rozbudowę kanalizacji w ul. Brzozowej, a w najbliższym czasie w 

ramach tego samego PROWu, którym przed chwilą wspomniałam, ogłosimy przetarg na 

budowę sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Jasnej - to jest sieć razem z przepompownią 

ścieków. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej sanitarny na terenie gminy Serock, Stasi Las, 

Borowa Góra – jest to kanalizacja w ulicy Głównej i w ulicy Radziwiłłów w Ludwinowie 

Zegrzyńskim - w trakcie realizacji. Umowę zawarto w kwietniu. Jeżeli chodzi o 

projektowanie kanalizacji, to tematy są o tyle trudne, że ich realizacja zależy od wielu 

czynników i tutaj właśnie te czynniki trochę wchodzą w grę, a mianowicie uzgodnienia z 

mieszkańcami odnośnie przyłączy, a potem uzgodnienia z MPWiK całego projektu i na tą 

chwilę prace są prowadzone. Jesteśmy jeszcze przed uzgodnieniami, więc to ciężko 

wyrokować. Czy one będą zakończone sukcesem jeszcze w tym roku czy nie. Budowa 

kanalizacji sanitarnej ul. Bursztynowa, Szmaragdowa – jest to zadanie zakończone i 

rozliczone. Budowa ronda w Szadkach - ten temat, który od kilku lat już jest w budżecie, ale 

niestety nie jesteśmy w stanie osiągnąć żadnego porozumienia z Generalną Dyrekcją w 

zakresie wspólnej realizacji tego przedsięwzięcia. My jako samorząd nie jesteśmy w stanie 

bez odpowiedniego dokumentu ze strony Generalnej Dyrekcji realizować takiego zadania, 

więc jesteśmy uzależnieni od Generalnej Dyrekcji. Nie posiadamy w tej chwili takiego tytułu, 



który by nam dawał prawo do rozpoczęcia inwestycji, więc na tą chwilę wydaje się, że ta 

inwestycja w tym roku nie będzie zrealizowana. Opracowanie dokumentacji technicznej 

budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej Ludwinowo Dębskie, Stanisławowo - tutaj też 

działamy w porozumieniu z zarządcą drogi innym niż burmistrz, ale działamy na podstawie 

umowy. Jesteśmy już po opracowaniu dokumentacji technicznej, która uzyskała wstępną 

akceptację działu inwestycyjnego MZDW. Dokumentacja została skierowana do wód 

polskich do celu uzyskania pozwolenia wodnoprawnego. Po skompletowaniu wraca z 

powrotem do MZDW i będziemy liczyć na finalną akceptację i tutaj wydaje się nie powinno 

się nic złego wydarzyć, jeżeli chodzi o terminowość. Przebudowa drogi gminnej w Wierzbicy 

to kolejne zadanie – jest to temat, na który dostaliśmy dofinansowanie w ramach Polskiego 

Ładu i tak naprawdę mamy już opracowane PFU, specyfikację i za kilka dni będziemy 

ogłaszać przetarg na realizację tego zadania, który przewidziany jest na lata 2023-2024. 

Budowa ulicy Norwida w Serocku - na ten rok zaplanowaliśmy opracowanie dokumentacji 

projektowej - jest w trakcie realizacji. Jest tam pewna sytuacja, która może generować jakieś 

nieprzewidziane okoliczności, mianowicie kolizja z linią średniego napięcia, do której, że tak 

powiem, kolokwialnie nikt się nie przyznaje, ani zakład energetyczny, ani żaden inny 

podmiot. Wychodzi na to, że będziemy musieli to przeprojektować, ale to jeszcze jest 

wyjaśniane. Poza tą kolizją, całą dokumentację mamy już opracowaną. Budowa ulicy Frezji w 

Skubiance - na ten rok również zaplanowano opracowanie dokumentacji projektowej i to 

zostało już wykonane. Dokumentacja tego została złożona do wydania zgód budowlanych, 

czyli do wydziału architektury starostwa powiatowego. Budowa ścieżki pieszo rowerowej 

ulica Zakroczymska – zadanie będzie niebawem zakończone i będzie można oceniać 

realizację. Budowa ulicy Słonecznej w Stasim Lesie – tutaj jest już podpisana umowa na to 

zadanie, jest to ten sam wykonawca, który realizuje ulicę Zakroczymską. Budowa drogi 

gminnej do działek 1/8, 57/3 i 63/3 – jest to nasza strefa gospodarcza. Na początku roku 

został ogłoszony przetarg na postępowanie projektu skrzyżowania i takie było założenie tego 

zadania na ten rok. Ze względu na zbyt wysokie ofert przetarg został unieważniony. Po 

pojawieniu się programu Polski Ład ta droga została włączona do tego wniosku w związku z 

tym zostały zawieszone wszystkie postepowania do czasu rozstrzygnięcia tego programu. 

Przebudowa drogi gminnej ul. Borówkowa w Dosinie – na ten rok zaplanowano opracowanie 

dokumentacji projektowej, umowa jest zawarta, jest to na końcowym etapie opracowywania 

dokumentacji. Przebudowa drogi gminnej ul. Leśne Echo, Wola Smolana – zostało 

zakończone opracowanie dokumentacji. Budowa ścieżki pieszo rowerowej w Jadwisinie – jest 

to zadanie, które czterokrotnie próbowało być rozstrzygnięte i przy każdym postepowaniu 

dokonywano modyfikacji zakresu tak żeby próbować zmieścić się w zaplanowanych 

środkach. Przy 4 postępowaniu udało się, jest już rozstrzygnięcie i na przyszły tydzień jest 

zaplanowane podpisanie umowy i do końca roku realizacja. Przebudowa drogi łączącej 

Bolesławowo z Izbicą – jest to zadanie wnioskowane przez sołectwo. Sołectwo przeznaczyło 

18 000,00zł na realizację, we wrześniu zostały zwiększone środki do 400 000,00zł tak aby 

umożliwić robót budowlanych. Przez skomplikowaną konstrukcję własnościową właściciel 

jednej nieruchomości, na której była zaprojektowana ta droga cofnął swoją zgodę na 

realizację. Trzeba było szybko to przeprojektować drogę i jutro zostanie złożone po raz 

kolejny zgłoszenie wykonania robót budowlanych do architektury – zadanie powinno udać się 

zrealizować w tym roku. Budowa budynku komunalnego Borowa Góra – planujemy, że 

roboty budowlane będą realizowane w latach 2023-2024. Obecnie dokumentacja pozwolenia 

na budowę jest w starostwie. Po pozwoleniu na budowę zostanie otworzony przetarg na 

roboty budowlane, ale również będą występować o środki z BGK na realizację budownictwa 

komunalnego. Modernizacja ratusza – większość prac została zakończona, obecnie 

realizowane są dodatkowe roboty tzn. modernizacja sali konferencyjnej. Rozbudowa ZSP w 

Woli Kiełpińskiej – od drugiej połowy września dzieci korzystają z obiektu, trwają jeszcze 



drobne prace uzupełniające, ale nie można jeszcze stwierdzić o zakończeniu zadania. Sala 

gimnastyczna w SP w Serocku niebawem będzie składana dokumentacja projektowa, 

pozwolenie na budowę – realizacja zadania jest przewidziana na lata 2023-2025. Utworzenie, 

wyposażenie Klubu Seniorów+ w Izbicy na ten rok zaplanowano środki na opracowanie 

dokumentacji projektowej terenu wokół Klubu, czyli placu zabaw – jest to w trakcie 

realizacji. Utworzenie oddziałów żłobkowych w Zegrzu – realizowane jest to zadanie w 

formule „zaprojektuj i wybuduj”, na ten rok nie ma przeznaczonych jeszcze środków 

finansowych, jeżeli chodzi o roboty budowlane. Na ten rok przewidziano projektowanie. 

Budowa kanalizacji ul. Polna, Traugutta – podpisano umowę w maju, trwają prace 

projektowe. Budowa kanalizacji sanitarnej u. Wyzwolenia, Radziwiłła – w trakcie realizacji. 

Budowa magistrali wodociągowej ul. Żytnia – zadanie przewidziane na lata 2023-2024. 

Przebudowa wodociągu ul. Traugutta – zadanie zakończone. Budowa odcinków sieci 

wodociągowej w Serocku – zadanie zakończone i rozliczone. Budowa punktów świetlnych 

Cupel ul. Łąkowa – na ten rok zaplanowano opracowanie dokumentacji – jest już pozwolenie 

na budowę. Budowa punktów świetlnych Izbica ul. Serocka – dokumentacja opracowana 

otrzymano pozwolenie na budowę. Budowa punktów świetlnych łacha ul. Koszykowa – 

założenia zrealizowane, pozwolenie na budowę uzyskano. Budowa punktów świetlnych 

Izbica ul. Zachodnia – roboty budowlane zostały zrealizowane i zakończone. Dosin ul. Piękna 

- roboty budowlane zostały zrealizowane i zakończone. Budowa punktów świetlnych ul. 

Serocka Łacha, Nowa Wieś - założenia zrealizowane, pozwolenie na budowę uzyskano. 

Budowa punktów świetlnych Marynino ul. Cynamonowa – wniosek sołectwa o zmianę 

przeznaczenia środków, ponieważ wynikło to z tego, że gmina nie ma prawa do 

dysponowania tym gruntem. Budowa punktów świetlnych łacha oświetlenie drogowe – 

dokumentacja została opracowana została złożona razem z wnioskiem o pozwolenie na 

budowę. Budowa punktów świetlnych w miejscowości Szadki – na ten rok zaplanowano 

opracowanie dokumentacjo projektowej w tej chwili trwa oczekiwanie na pozwolenie na 

budowę. Budowa punktów świetlnych w Skubiance ul. Sportowa - założenia zrealizowane, 

pozwolenie na budowę uzyskano. Budowa punktów świetlnych Święcienica ul. Pasieki- 

założenia zrealizowane, pozwolenie na budowę uzyskano. Budowa punktów świetlnych w 

miejscowości Karolino – roboty budowlane zakończone, rozliczone. Zagospodarowanie 

terenu placu zabaw w miejscowości Cupel – zadanie zakończone, rozliczone. Rewitalizacja 

placu zabaw w Stanisławowie – zadanie przewidziane na rok bieżący i przyszły. 

Zagospodarowanie terenu publicznego w Izbicy - w ramach tego zadania zostało 

wybudowane oświetlenie terenu – zadanie dofinansowane – zadanie zakończone, rozliczone. 

Zagospodarowanie terenu w Kani Polskiej – wpłynął wniosek o zmianę przeznaczenia 

środków, więc na tą chwilę w tym kształcie nie jest realizowany i nie będzie. 

Zagospodarowanie terenu plaży wiejskiej w Kani Nowej – w ramach zadania było 

oczyszczenie terenu na brzegiem – zrealizowane, zakończone. Zagospodarowanie terenu pod 

przebudowę i zmianę użytkowania budynku magazynowego w Zegrzu – trzeci etap, budowa 

pomostów. Budowa pełnowymiarowego boiska w Jadwisinie – zadanie wykonane i 

rozliczone. Z ponad 60 zadań połowa została już zakończona.  

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o plan ogółem, czy jest to plan przyjęty przez Radę 

Miasta do końca czerwca 2022.  

   

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że wykonanie jest to stan z fizycznego wykonania, 

czyli zapłaty wszystkich rachunków na dzień 30 czerwca. Natomiast jeśli chodzi o plan 

całoroczny oczywiście przed modyfikacjami drugiego półrocza.  

 



Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o §700 przychody są ujemne, wpływy z pozostałych 

odsetek, czy one powinny być ujemne. 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że tak powinny być ujęte, SA one zgodne z 

przepisami prawa, planowano uzyskać odsetki w wysokości 10 000,00zł, jednakże w trakcie 

roku była sprawa związana z zadaniami geodezji i trzeba było zwrócić odsetki mieszkańcowi  

I gmina jeszcze nie wypracowała od strony dochodowej i dlatego jest to na minusie.  

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o §754 – zarządzenie kryzysowe czy płatności z 

zarządzania kryzysowego one idą miesięcznie czy są całościowe wypłacane od góry i czy 

planowane jest uzupełnienie.  

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że jeśli chodzi o §2020 to gmina otrzymała 

dofinansowanie od Wojewody na pomoc, zakwaterowanie obywateli Ukrainy i to był ten 

pierwszy okres, gdzie nie był utworzony fundusz pomocowy. Wojewoda w ramach swojej 

rezerwy na zarządzanie kryzysowe uruchomił takie środki.  Decyzją otrzymaliśmy kwartał 

845 000,00zł. W wyniku rozliczenia, czyli obciążenia fakturami z poszczególnych ośrodków, 

gdzie obywatele Ukrainy przebywali, wykonaliśmy kwotę w wysokości 617 400,00zł  i tak w 

miesiącu wrześniu Wojewoda skorygował ten plan finansowy i dokonywaliśmy zmiany, 

zmniejszaliśmy dostosowując ten plan do wykonania. Jeśli chodzi o §2700 gdzie tutaj plan 

równa się stronie wykonania, w tym paragrafie ujmujemy wszystkie środki, które gmina 

otrzymuje również na zadania związane z obywatelami Ukrainy. Na te zadania w ramach 

funduszu pomocy obywatelom Ukrainy nie otrzymujemy żadnych decyzji. Środki 

wprowadzamy na podstawie złożonego zapotrzebowania i wpływu środków na konto. 

Dlatego jest dużo zarządzeń i tych zmian, ponieważ pieniądz wpływają na dane zadanie 

Burmistrz podejmuje wówczas zarządzenie wprowadza środki do budżetu i dokonujemy 

odpowiednich płatności. Te kwoty tutaj, sporo będą się równać i one jeszcze do końca roku na 

pewno ulegną zwiększeniu zapewne. Pozostałe paragrafy dotacyjne, takie plany jak § 201 są 

to zadania zlecone rządowe, jak i również § 203. Są to zadania natomiast dofinansowane do 

zadań własnych gminy i otrzymujemy również na podstawie wystawionych już decyzji od 

Wojewody Mazowieckiego. Są one zaplanowane do wysokości potrzeb danej gminy i 

sukcesywnie wpływają na konto gminy - tak jak dokonujemy płatności. Jeżeli natomiast 

występuje sytuacja, że na danym źródle dochodowym potrzebujemy większą ilość środków, 

np. do wypłaty zasiłków rodzinnych, zasiłków pielęgnacyjnych czy środków z funduszu 

alimentacyjnego. Wówczas nasza jednostka składa zapotrzebowanie Wojewody. Wojewoda 

decyzją przyznaje te środki, wprowadzamy je do budżetu i już później realizujemy zadanie 

także tutaj, na tych § 201 i 203 będziemy mieć niższe wykonanie odnośnie tego planu i tutaj 

również jeszcze do końca roku mogą następować korekty. 

  

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o §7621, czy jest szansa na dodatkowe kwoty, żeby 

powiększyć deficyt? 

 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że jeżeli chodzi o udział w picie, to po zmianie 

ustawy o dochodach udział w picie i jest teraz wypłacany w roku 2022 w równych 12 

transzach, dlatego jest idealnie 50%, bo do tej pory do końca roku 2021 te środki wpływały 

systematycznie, zawsze na 10-tego, ale w różnych kwotach, raz 800 00,00zł raz było powyżej 

2 milionów złotych. Teraz po zmianie tego systemu mamy równą transzę, dlatego jest tak 

idealnie 50% jeżeli chodzi o wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych, czyli tak 

zwany podatek CIT - tutaj środki wpływają na konto gminy nie z Ministerstwa, a z Urzędu 



Skarbowego i tutaj zapewne też będzie to wykonane, jeżeli nie będzie żadnych zwrotów, tak 

jak mieliśmy w zeszłym roku. Planujemy, że to źródło dokonane, ale tutaj już środki 

wpływają niesystematycznie, zgodnie z wpływami z Ministerstwa. Na najbliższych zmianach 

zapewnia, wystąpimy do państwa o zwiększenie źródła podatku PIT o kwotę 2 888 000,00zł, 

tutaj gmina zgodnie ze zmianą ustawy o dochodach otrzymała dodatkowe dochody w tym 

roku z tytułu pitu tylko z tym, iż środki te środki, które wpłyną na konto w tym roku i już nie 

będą budżetu roku 2023. To jest tak zwana ta dodatkowa subwencja wyrównawcza, którą w 

zeszłym roku również gmina w miesiącu grudnia otrzymała też wysokości powyżej 2 miliony.  

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o subwencję - zrealizowana na 61%. A czy w tym 

momencie to jest też tam ten miesiąc czy po prostu możemy liczyć na to, że dostaniemy 

więcej finalnie tej subwencji. 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że otrzymujemy 1/13 co miesiąc również do 20 

danego miesiąca. Jednakże subwencje musimy liczyć w ten sposób, iż dawną subwencje na 

poprzedni miesiąc otrzymujemy w miesiącu bieżącym, czyli na przykład tak jak w grudniu 

zeszłego roku otrzymaliśmy subwencję na wypłatę dla wynagrodzeń dla nauczycieli na 1 

stycznia już tego roku. Czy to jest jeden miesiąc, można powiedzieć, że do przodu. Ponadto 

jest tutaj podwójna subwencja związana z wypłatą trzynastek dla pracowników oświaty, 

dlatego jest powyżej 60%. Na ostatniej sesji również dokonywaliśmy tutaj zwiększenia tej 

subwencji w związku z regulacją płac u nauczycieli jak i również dodatkowe zadania, na 

które gmina otrzymała subwencję. 

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o wpływy ze zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz 

płatności z Domu Kultury, Świetlice i kluby. 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że w zeszłym roku nasza jednostka Centrum Kultury 

i Czytelnictwa złożyła wniosek o dofinansowanie środków unijnych. Dotacja ta została 

przyznana, jednakże na sam koniec roku budżetowego nie zapowiedzianie zgłosiła się do nas 

kontrola na realizację na kontrole tego projektu. W związku z tym w związku z całymi 

procedurami kontrolnymi środki na konto centrum wpłynęły dopiero w styczniu tego roku i 

zgodnie z przepisami centrum do końca stycznia musiało się rozliczyć z gminą z tej dotacji w 

związku z tym, iż otrzymało dofinansowanie ze środków zewnętrznych, niewykorzystaną 

dotację, zwróciło na konto gminy. A że to już jest rok następny musimy też środki nie 

pomniejszyć, jeżeli chodzi o wydatki, tylko musimy wprowadzić je po stronie dochodowej. 

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o §70077 wykonanie na poziomie 1%. Czy to są 

wykupy mieszkań. 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że są to dochody, które gmina planowała uzyskać z 

wykupu mieszkań, jak i również ze sprzedaży nieruchomości i również na ostatniej sesji 

dokonywaliśmy tutaj zmniejszenia tego źródła o kwotę 600 000,00zł, ponieważ stwierdzono, 

że zostanie przesunięta realizacja sprzedaży nieruchomości gminnych na rok 2023. Także 

tutaj wpłynęły na pierwsze półrocze raty z tytułu wykupu mieszkań. 

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o środki z funduszu przeciwdziałania kobiet, że na ten 

moment program ten nie został uruchomiony, ale docelowo zostały środki wypłacone. 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że tak tutaj dostaliśmy w ramach Polskiego Ładu do 

3 zadań inwestycyjnych. Jest to łączna kwota prawie 10 500 000,00zł. Otrzymaliśmy już 



dofinansowanie na przebudowę terenu związanego z wypożyczalnią sprzętu wodnego w 

Zegrzy to jest kwota 1 852 000,00zł i te środki już na konto gminy wpłynęły zostały 

rozliczone. Prawdopodobnie w poniedziałek 17-tego wpłynie transza na budowę boiska w 

Jadwisinie wysokości 7 238 000,00zł, czyli to zadanie również zostanie tutaj strona 

dochodowa wykonana i pod koniec roku zapewne w listopadzie bądź grudniu ostatnia transza, 

jeżeli chodzi o zadanie, przebudowa ulicy Słonecznej w Stasim Lesie kwota 1 354 00,00zł i 

też jeszcze w tym roku środki powinny wpłynąć. 

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o zarządzanie kryzysowe, czy w ramach tego mamy 

zaplanowane ewentualnie czy rezerwę, czy jakieś środki na potencjalnie zagrożenia, czy 

wtedy by trzeba było wprowadzać nowe środki do budżetu w tym zakresie? 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że tak jest zaplanowana rezerwa na zarządzanie 

kryzysowe zarządzeniem Burmistrza. Z tej rezerwy możemy uruchomić środki, rozplanować 

na poszczególne wydatki i dokonać takich wydatkować na takie zadania, które są w danej 

potrzebne. W chwili obecnej ciężko nam powiedzieć, co będzie w gminie potrzebne i żeby nie 

blokować również całego budżetu. Rezerwa ogólna 120 000,00zł, rezerwa celowa 

250 000,00zł.  

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o obsługę długu publicznego, na te półrocze jest 60% 

wykonania. Jaki poziom gmina planuje, szacuje, jaką wartość może to osiągnąć. 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że dokonywaliśmy zmian, zwiększając obsługę długu 

do kwoty 1 600 000,00 zł na dzień 30 września zgodnie ze sprawozdawczością wykonaliśmy 

ponad 700 000,00 zł, a 500 000,00zł już mamy w zobowiązaniach. Czyli są to już naliczone 

odsetki na spłatę tego długu już w okresie tym od października do końca września. Czyli 

byśmy mieliby wykonanie na chwilę obecną 1 300 000,00zł. 300 000,00zł gmina ma jeszcze 

takiego nieformalnego luzu. Do tego planu 1 600 000,00zł może około 100 000,00zł 

zabraknąć, oczywiście licząc na razie odsetki na tym poziomie, który jest obecnie, ale tak jak 

są zapowiedzi w tym miesiącu nie zostały podniesione stopy procentowe, ale one zapewne w 

listopadzie bądź grudniu, o te 0,25% pewnie wzrosną. Jest rezerwa na takie wydatki 

zaplanowane w niewystarczającej wysokości i tu też byśmy nie chcieli dokonywać 

zwiększenia poprzez deficyt tylko ewentualnie z tych środków, które mamy w budżecie 

zaplanowane. 

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o zadanie budowy ścieżki pieszo rowerowej w 

Jadwisinie, czy zmieścimy się w budżecie. 

 

Kierownik Referatu PRI Monika Głębocka - Sulima odpowiedziała, że w 4 postępowaniu 

mamy ofertę na około 139 000,00zł, doszło do lekkiego okrojenia, żeby można było zmieścić 

się w zaplanowanej kwocie. 

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o zadanie - utworzenie oddziałów żłobkowych poprzez 

rozbudowę budynku przedszkola jest podpisałem umowę na przebudowę i rozbudowę 

budynku przedszkola w Zegrzu w formule zaprojektuj i wybuduj planowany termin 

zakończenia prac budowlanych grudzień 2023, czy te prace zakończą się wcześniej. 

 

Kierownik Referatu PRI Monika Głębocka - Sulima odpowiedziała, że wrzesień 2023 planują 

oddać pierwszą część zadania - to jest przedszkole, a żłobek - listopad. Także uruchomienie 

pewnie grudzień jak nie styczeń 



Radny Krzysztof Bońkowski zapytał o zadanie budowa magistrali ul. Żytniej, że w realizacji 

będzie to w latach 2023 2024, a odnośnie samej ulicy Żytniej, czy może jest szansa, że całość 

będzie w 2023, a kolejne etapy 2024r. 

 

Kierownik Referatu PRI Monika Głębocka - Sulima odpowiedziała, że nie jest to do końca 

przesadzone, ponieważ projekt Żytnia, Karolino, Dębinki - to jest duże przedsięwzięcie 

zaplanowane na etapową realizację. My trochę uzależniamy kolejność budowy, realizacji od 

planów powiatu, jeżeli chodzi o modernizację tej drogi Serock – Marynino, ponieważ 

planowana jest budowa sieci i jeżeli rzeczywiście to będzie miało się materializować 

niebawem, to my będziemy musieli zacząć od odcinka, który właśnie przebiega w obrębie 

tych projektowanej infrastruktury powiatowej. 

 

Radny Józef Lutomirski zapytał o efekty wspomnianych kontroli oraz czy również są 

weryfikowane wyrywkowo, oczywiście, bo nie wszystkie mogą być weryfikowane 

deklaracje, jeżeli chodzi o opłatę za odbiór odpadów komunalnych. Zapytał o wydatki 

związane z kosztami za energię elektryczną, ale również i ciepło, o ile w stosunku do 

planowanych na początku tego roku się zwiększyły, jaka jest prognoza. W jakim stopniu 

opłata adiacencka pokrywa koszty związane z przejęciem gruntów w wyniku podziału 

nieruchomości. 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że jeżeli chodzi o podatek od nieruchomości, 

oczywiście dokładnej liczby skontrolowanych nieruchomości na ten moment nie jest w stanie 

przytoczyć. Zwiększaliśmy z tego tytułu o 100 000,00zł dochody planowane, one wynikały 

przede wszystkim głównie właśnie z kontroli przeprowadzonych na terenie naszej gminy, jak 

i również nowo oddanych budynków. Jeżeli chodzi o energię i o gaz to o energię do końca 

tego roku obowiązuje nas przetarg, który był przeprowadzony w roku ubiegłym. Czyli my nie 

odczujemy jeszcze tak dużych zwyżek, o których inne samorządy już odczuły w tym 

budżecie. My mamy stałą cenę do końca roku. Jesteśmy teraz w trakcie przetargu, który 

pokaże nam wysokość opłat. Jeżeli chodzi o gaz to na początku roku gaz wzrastał o 300 -

400%. Faktury w porównaniu do roku ubiegłego. Naszej jednostki poskładały wnioski o 

obniżenie, ponieważ wyszło później tarcza ochronna dla samorządów. Skorzystaliśmy z tego. 

Jednakże, jeżeli chodzi o ceny gazu to niestety cały czas dokładamy do paragrafów na 

poszczególne wydatki. Zapewne jeszcze do końca roku będziemy potrzebowali na to zadanie 

zwiększyć wydatki. Jeżeli chodzi o opłatę adiacencka uzyskaliśmy w tym roku kwotę 

156 000,00zł - jeżeli chodzi o pierwsze półrocze. Natomiast zgodnie z załącznikiem tutaj 

inwestycyjnym na wykup grunty, tych wszystkich rzeczy mamy zaplanowaną kwotę  

500 000,00 zł, czyli ta opłata adiacencka w pełni nie pokrywa tych naszych wydatków, które 

planujemy na wykup tych gruntów. 

 

Radny Józef Lutomirski zapytał na jaki cel środki będą wydatkowane w ramach 

zaplanowanych wydatków w ramach funduszu sołeckiego w miejscowości Jachranka na 

budowę światłowodów. W jakim zakresie gmina będzie te koszty ponosiła. Jeżeli chodzi o 

realizację, przebudowę drogi w miejscowości Wierzbicy i podobnie dotyczy to również 

Stasiego Lasu odnośnie uzyskania przez gminę prawa własności do gruntów pod drogę - jaka 

jest aktualnie sytuacja prawna gruntów, jeśli chodzi o ul. Główną.  

 

Kierownik Referatu PRI Monika Głębocka - Sulima odpowiedziała, że jeżeli chodzi o 

budowę światłowodów to tu o współpracy z komercyjnym podmiotem, ponieważ my jako 

samorząd nie jesteśmy w stanie świadczyć usługi telekomunikacyjnej i tutaj nasze zadanie 

kończyło by się na budowie infrastruktury. 



Burmistrz Artur Borkowski odpowiedział, że na ten moment nie wie jak jest przy ul. Głównej, 

ale to zweryfikują. Natomiast na Wierzbicy było posiadanie samoistne - być może tutaj jest 

taki sam przypadek. Już tam jesteśmy na końcówce procedury ustanowienia prawa własności 

to jest forma decyzji administracyjnej realizowana poziomie urzędu Wojewódzkiego. 

Dążymy do przekształcenia tej własności. Do niedawna dosyć dużo dróg było w ramach tego 

posiadania samoistnego i to nigdzie nie stanowiło problemu, abyśmy mogli realizować 

przedsięwzięcia. Od kilku lat działania zostały wzmożone, żeby ostatecznie stało się to 

formalną własnością gminną. Jeśli chodzi o środki funduszu to były przewidziane na 

Jachrance pierwotnie. Teraz w ramach zmian wysokość tych środków została zmniejszona o 

połowę z przeznaczeniem pozostałej kwoty na zakup nieruchomości. Natomiast na ten 

moment nie są podejmowane żadne działania, które by prowadziły bezpośrednio do 

wykorzystania tych środków w celu uruchomienia Internetu, ponieważ tam mieszkańcom 

została zaproponowana inna ścieżka. Podmiot prywatny podjął działania – skoordynowano te 

uzgodnienia.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Rosiński wyraził swoja opinię na temat przebiegu 

budżetu za pierwsze pół roku. W ocenie Przewodniczącego wygląda to wszystko dobrze i są 

realizowane wszystkie te inwestycje. I wszystkie te inwestycje, są realizowane, potrzebne 

ludziom i to są potrzeby, które były zgłaszane. Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Rosiński powiedział, że po zapoznaniu opinii RIO, zastanawia się, dlaczego Regionalna pisze 

uwagi. Jeżeli chodzi o dofinansowanie na boisko w Jadwisinie z polskiego ładu albo z 

funduszy rozwoju Polskiego Ładu to zupełnie inaczej się dofinansowanie odbywa, że firma, 

która wygrała przetarg, to tak naprawdę dopiero pieniądze dostanie w momencie jak została 

zakończona budowa i to było kredytowanie i tak dalej przez banki – jak te wykonanie 

wygląda w praktyce, czy jest łatwiej czy trudniej. 

 

Skarbnik Monika Ordak odpowiedziała, że jeżeli chodzi o tą opinię Regionalnej, my już z 

uporem maniaka opisujemy niskie wykonanie, bo stronie dochodowej, jak i również 

wydatkowej i w słowie wstępnym i w samym sprawozdaniu. Jednakże regionalna, tak jakby 

tych zdań nie widziała w tej opisówce, kiedyś były prowadzone rozmowy z kolegiantem, 

dlaczego tak wynika, bo przecież to wiadomo, że nikt w styczniu już nie płaci za 

wybudowaną drogę. Bo nie jesteśmy w stanie zrobić tego w ciągu miesiąca i przeprowadzić 

przetargu. Jest to troszeczkę taki element chroniący regionalną Izbę Obrachunkową, ponieważ 

regionalna Izba już się spotkała, czasami z takimi zarzutami ze strony niektórych Rad, iż 

widzieli, że coś się nie realizuje albo coś idzie w złym kierunku i nie została Rada w 

informacji poinformowana, a że nie było chemii między Radą a organem wykonawczym więc 

często sprawy te znajdowały swoje oparcie, aż w sądach i teraz po prostu przy każdej opinii, 

wszystko piszą tak jakie są kontrole. Jeżeli chodzi natomiast o Polski ład, to tak jednorazowa 

płatność, bardzo duża płatność jest to do kwoty miliona złotych. Nie mamy problemu, jeżeli 

jest to już powyżej miliona złotych. iż Polski ład mówiący o tym, jeżeli zadanie inwestycyjne 

zrealizowane. W trakcie roku budżetowego jest to wtedy jedna płatność. Nie możemy jej 

rozbić. Czyli to powoduje taki problem. Przede wszystkim zwiększenie kosztów 

inwestycyjnych, ponieważ wykonawca, który założy tak potężną kwotę na wykonanie danej 

inwestycji, on musi się za kredytować. Czyli te wszystkie koszty będą później przerzucone na 

tego odbiorcę, który będzie chciał, żeby to zadanie zostało zrealizowane. Natomiast druga 

sprawa jest taka, iż Polski Ład nie reguluje kwestii odsetek. Cały czas nam grożą palcem, że 

róbcie wszystko, aby tych odsetek nie było. To jest spowodowane tym, że środki wpływają 

nam na konto gminy i tego samego dnia muszą zejść nam z konta gminy, aby się nie naliczyły 

odsetki najlepiej jest, żeby założyła gmina konto nieoprocentowane. Jednakże my mamy 

przetarg bankowy i to, jeżeli przyjdzie kontrola regionalnej czy NIKu może zarzucić 



Burmistrzowi niegospodarność, ponieważ założył konto nieoprocentowane, bo od tak dużej 

kwoty przez 2 czy 3 dni przecież był urosły jakieś środki finansowe, czyli Burmistrz by został 

od razu pociągnięty do odpowiedzialności. 

 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń. 

 

Protokoły przyjęte bez uwag. 

 

 

5. Sprawy różne. 

 

Radny Krzysztof Bońkowski poruszył temat zanieczyszczenia wody bakterią E.coli w Szkole 

Podstawowej w Serocku. Zapytał Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Alicję 

Melion o udzielenie więcej informacji na ten temat. Bezpośrednio zadał pytanie o ujęcie 

wody i zwrócił uwagę na problematyczną sytuację w funkcjonowaniu stołówki w tym czasie.  

 

Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Alicja Melion odpowiedziała, że otrzymała 

decyzję z sanepidu o niezdatności wody do użytku. Przeprowadzona została rozmowa z 

Dyrektorem Miejsko-Gminnego Zakładu Wodociągowego Leszkiem Błachnio, który podjął 

działania dotyczące przełączenia zasilania wody z punktu czerpania na ul. Nasielskiej. 

Przełączona woda zostanie przepłukana. Na ten moment trzeba uszanować podjętą decyzję 

przez sanepid. W dniu kolejnym sprawa będzie szczegółowo analizowana. Na ten czas zostało 

zabezpieczone wyżywienie w formie suchego prowiantu dla przedszkolaków.  

 

Radny Krzysztof Bońkowski zapytał, czy jest możliwość podłączenia beczkowozu z czystą 

wodą z zewnętrznego źródła, aby obiady w stołówce mogły być bezpiecznie wydawane. 

Radny zapytał także, czy powodem skażenia jest płytkie ujęcie, które być może miało 

styczność z wodami opadowymi oraz o możliwość stałego przełączenia ujęcia z innego 

pewniejszego miejsca.  

 

Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Alicja Melion odpowiedziała, że zaopatrzenie 

szkoły przez beczkowóz będzie niewystarczające dla tak dużej ilości uczniów, ponieważ 

dziennie wydawane jest ponad 200 obiadów. Odnośnie powodu skażenia oraz stałego 

przełączenia konieczna będzie rozmowa z Dyrektorem Miejsko-Gminnego Zakładu 

Wodociągowego Leszkiem Błachnio, ponieważ Pani Dyrektor nie wie, czy ta alternatywa 

może być wprowadzona na stałe, czy jedynie może służyć w sytuacjach awaryjnych.  

 

Radny Krzysztof Bońkowski poruszył temat akcji sabotażu związanego z infrastrukturą 

europejską, gazową, paliwową. Poprosił o zwrócenie uwagi na sytuację alternatywnych metod 

na wypadek różnego rodzaju sytuacji, które mogą się pojawiać, aby mieć wypracowany plan 

awaryjny i być przygotowanym na hipotetyczne zagrożenia.  

 

Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Alicja Melion zgodziła się z Radnym 

Krzysztofem Bońkowskim i stwierdziła, że zarządzenie kryzysowe jest jak najbardziej na 

miejscu w tym temacie. 

 

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji Józef Lutomirski 



zakończył posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 

 

  

Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów 

Józef Lutomirski 
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